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Anem a passar a la pregunta 946, que formula el diputat del 
Grup Parlamentari Popular Juan de Dios Navarro a la conse-
llera d’habitatge .

Per favor, si son tan amables, el senyor Caballero té la paraula 
en un momentet . Quan vullga, senyor Caballero .

El senyor Navarro Caballero:

Buenas tardes, señora presidenta .

Señores diputados .

Honorable consellera .

Esta tarde reclamamos la presencia desde el Grupo 
Parlamentario Popular para que dé respuesta a la inquietud de 
los clubs náuticos de la Comunidad Valenciana, que dependen 
de la conselleria, de su conselleria . De los veintiún clubs náuticos 
que gestionan instalaciones náutico-deportivas, doce de ellos 
tienen las concesiones vencidas, más del 50% de los clubes: 
Cullera, Perelló, Vinaroz, Les Bassetes, Costa Blanca, Torre 
Horadada, Dehesa de Campoamor, Moraira, Jávea, Altea, 
Oliva . . . Por ello, le pregunto: ¿cuáles son las actuaciones que 
desde su departamento se han puesto en marcha para proce-
der a la renovación de las concesiones de los clubes náuticos 
de la Comunidad Valenciana?

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyor Caballero .

Senyora Salvador .

La senyora consellera d’Habitatge, Obres Públiques i 
Vertebració del Territori:

Gràcies, senyora presidenta .

Senyoria, no deixa de ser curiós que el Grup Parlamentari 
Popular pregunte per la renovació de les concessions dels 
clubs nàutics esportius a la Comunitat Valenciana, perquè en 
vint anys que van estar vostés en el govern els van caducar 
dotze concessions . Precisament vostés les ha enumerades 
molt bé, van caducar en la seua etapa .

La primera va caducar en l’any 1997: Club Nàutic de Cullera . 
El que precisament ha anomenat vosté, senyoria . No sé si és 
que vosté no és coneixedor d’aquestes qüestions com per a 
tindre la gosadia de fer aquestes preguntes .

En qualsevol cas, l’última li dic que va caducar en 2012, Club 
Nàutic de Torrevieja, i no n’han renovat cap en vint anys . Però 
vaig a explicar-li quines són les actuacions que nosaltres hem 
posat en marxa .

Les actuacions per a procedir a la renovació de les concessi-
ons dels clubs nauticoesportius en la Comunitat Valenciana 
es poden agrupar en tres blocs .

El primer, i amb el consens dels clubs nàutics, en la Llei de 
mesures 13/2015, que entrà en vigor en gener de 2016, va 
canviar el sistema i el procediment de renovació de les conces-
sions, perquè el recollit en la seua Llei 2/2014 no era el més 
adequat . Un procediment nou que requerix redactar i aprovar 
les condicions de referència per a poder començar el procés .

En segon lloc, i com la casuística dels clubs nàutics és molt 
variada, perquè hi ha clubs en ports de gestió directa de 
La Generalitat que coexistixen amb altres usos, pesquers, 
comercials, juntament a altres en instal·lacions que sols són 
nauticoesportives . Vam entendre que era convenient dispo-
sar primer d’una ordenació dels ports on conviuen diversos 
usos, de manera que es dispose de la millor interacció possi-
ble entre les ciutats i els ports i les seues activitats .

Així, l’1 de juny, en el DOGV, es va publicar la licitació de la 
redacció de propostes d’ordenació urbana de sis ports de La 
Generalitat, alguns dels quals tenen clubs nàutics, la conces-
sió dels quals estava caducada . Actualment s’estan estudiant 
les ofertes i la nostra previsió és que el contracte podrà estar 
adjudicat i firmat en aquesta tardor.

I, en tercer lloc, com la disposició transitòria segona de la llei 
determina que aquelles instal·lacions nauticoesportives, el 
títol habilitador de les quals acaba en els tres anys següents 
a l’entrada en vigor de la llei, podran mantindre el règim d’au-
torització, les condicions establides en el títol extingit durant 
un termini màxim de tres anys . I a meitat de juny van atorgar 
als clubs nàutics que tenien la concessió caducada una auto-
rització renovable tàcitament cada tres mesos perquè pogue-
ren continuar la seua activitat amb cobertura normativa .

En tot cas, i a més del que li he dit, en el cas dels clubs nàutics 
que estan en instal·lacions que no compartixen altres usos, 
estem redactant les dos primeres condicions de referència i 
esperem poder tindre-les aprovades abans de final d’any.

Moltes gràcies .

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyora consellera .

Senyor Caballero . Perdó, senyor Navarro, Juan de Dios 
Navarro . Disculpe . Navarro Caballero .

Sí, quan vullga .

El senyor Navarro Caballero:

Sí . Muchas gracias, presidenta .

No esperaba menos de su respuesta, señora consellera . 
Probablemente, o el director general o la subdirectora le 
habrán escrito esas hojas, porque desde el sector llevan dos 
años y medio pidiendo reunirse con usted y todavía no han 
tenido una respuesta, siempre deja a la gente de su gabinete 
para que se reúna . La verdad es que tiene muy buenas pala-
bras siempre, pero la realidad es que llevan 841 días gober-
nando ustedes .
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El Partido Popular hizo su trabajo . Dejó aprobada una ley, la 
2/2014, del 13 de junio . El que es ahora subsecretario suyo, 
el señor Signes, intervino en esa ley, decía que había que 
estar al lado de los clubs náuticos, que generaban trabajo, 
que generaban puestos directos, indirectos, que potencia-
ban los deportes náuticos . Con ustedes, probablemente, eso 
se vaya a acabar . También hay gente de Compromís, el señor 
Ponce, decía que había que dárselo a entidades sin ánimo de 
lucro, que había que estar con los clubs náuticos . La realidad 
es que han tenido muchas reuniones con ustedes .

También le han pedido la reunión a usted, se la han pedido 
al presidente del Consell . ¿Sabe cuántas veces se ha reunido 
usted con ellos o el presidente? Ninguna . Todas las buenas 
palabras que han tenido están muy bien, pero cuál es la reali-
dad que tienen ahora los clubs náuticos y que es su obliga-
ción . Déjese de mirar al pasado . Es su obligación, 841 días .

Ustedes tienen que sacar la concesión ya . A usted le ha pasado 
lo mismo, igual que con las lonjas de pescadores . Es que usted 
es lo que tiene . Es que a usted no le gusta gestionar o quizá 
pues no sepa gestionar, o quizás es que no le interese . Porque 
ustedes ahora se escudan en hacer informes de ingenieros, 
de asistencia técnica, de las condiciones de referencia . No ha 
sacado ninguno . ¿Interacción entre puerto y ciudad?

¿Usted conoce dos casos, el de Altea? El ayuntamiento y el 
puerto han venido a reunirse con ustedes . Usted no les ha reci-
bido, pero sí su equipo . Están de acuerdo . ¿Usted pide ahora 
un informe del puerto-ciudad estando de acuerdo el ayun-
tamiento y el puerto? ¿Qué pasa, que como es el caso de Altea 
que es gobernado por Compromís, el alcalde de Compromís 
no le interesa? O, si no, el caso de Torrevieja, que está gober-
nado por un pentapartito y tampoco le interesa . ¿Usted qué 
quiere? ¿Alargarlo en el tiempo para no ser usted la que haga 
las concesiones? ¿Qué quiere? ¿Gastarse 200 .000 euros por 
cada concesión para gastarse más dinero? ¿Usted no cree que 
el ayuntamiento es conocedor perfectamente de la situación?

Mire, simplemente le digo una cosa: póngase a trabajar, cumpla 
su obligación, no haga más dejación de funciones, lleva 821 días 
dándole la espalda a todos los ciudadanos . Materia que usted 
toca, materia que se congela . Usted les está ahogando con un 
canon, que ahoga la concesión, que me ha sorprendido que 
no lo dijera, usted ahora le ha dado una prórroga de tres años, 
máximo de tres años, y se prorroga mensualmente . ¿Quién 
puede soportar eso con el canon que usted le ha puesto? Es 
cierto que por ley tenía que estar el canon…

La senyora vicepresidenta primera:

Senyor Navarro .

El senyor Navarro Caballero:

 . . .pero no es menos cierto –voy terminando, señora presi-
denta– que usted tenía que haber hecho la concesión como 
tocaba, no mes a mes, que lo que está haciendo es ahogar a 
las concesiones .

Muchas gracias . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyor Navarro .

La senyora consellera d’Habitatge, Obres Públiques i 
Vertebració del Territori:

Senyoria, jo crec que haguera d’hagut escoltar la meua inter-
venció per saber el que estem fent, que és el que me pregun-
tava, i vosté ha continuat en la rèplica com si jo no li haguera 
contestat res .

En qualsevol cas, jo li done la benvinguda a preocupar-se pels 
clubs nàutics i les concessions, perquè vull tornar a recor-
dar-li que van caducar les dotze concessions en els vint anys 
del seu govern . Per tant, ja m’haguera agradat a mi no haver 
de renovar ninguna concessió perquè vostés ho hagueren 
arreglat, la primera que va caducar en l’any 1992, en Cullera 
l’última l’any 2012 .

Per tant, senyoria, si vosté diu que no gestiono, que no soy 
rápida, que no soy diligente, no se preocupe, senyoria, perquè 
si vostés en vint anys han caducat totes les concessions i no 
n’han renovat ninguna, nosaltres, no se preocupe, que serem 
més ràpids i més diligents que vostés . No se preocupe, . . .

La senyora vicepresidenta primera:

Senyor Navarro, per favor .

La senyora consellera d’Habitatge, Obres Públiques i 
Vertebració del Territori:

 . . .benvinguda la preocupació . I quant als cànons, senyoria, 
l’únic que està fent este govern és aplicar la seua llei de ports, 
aprovada per vostés la legislatura passada .

Moltes gràcies .

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyora consellera .

Anem a passar a la pregunta 938, que formula el diputat 
senyor Antonio Montiel, del Grup Parlamentari Podemos, a 
la consellera d’habitatge també .

Un segon i li done enseguida pas . Si polsa, per favor . Quan 
vullga .

El senyor Montiel Márquez:

Bona vesprada . Gràcies, presidenta .

Bona vesprada, senyories .


